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Lovforslaget 
rVfdtoges med 110 stemmer mod 23. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om regi- 
strerede arkitekter. 

(Lovforslag nr. 44. Fremsat 28/1 75. Før- 
ste behandling 4/3 75. Betænkning 16/5 75. 
Anden behandling 21/5 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 104 stemmer mod 29. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov for Færøerne om folkepension. 
(Forhøjelse ctl grundbtløb m. 'v.J. 

(Lovforslag nr. 217. Fremsat 13/5 75). 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Sammen med denne sag foretages den 

næste sag på dagsordenen, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov for Færøerne om invalidepension 
m. v. (Forhøjelse af ydelser). 

(Lovforslag nr. 218. Fremsat 13/5 75). 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Johan Nielsen (S): 
De to forslag om ændring af lov om folke- 

pension og ændring af lov om invalidepen- 
sion for Færøerne er fremsat som følge af, at 
også på Færøerne er alting blevet dyrere, og 
da satserne sidst blev ajourført i 1972, kan 
man nok forstå, at en forhøjelse er tiltrængt. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Jeg må henstille, at der er mere ro, ikke 

mindst i sidegangen. 

Johan Nielsen (S): 
Ja, jeg kunne sagtens råbe højere, hvis 

det skulle være, men jeg er ikke sikker på, 
at man så ville forstå mig. 

Lovforslagene er begge to vedtaget i lag- 
tinget, og da Færøerne ifølge hjemmestyre- 
loven skal betale halvdelen af de 8,4 mill. 
kr. og man herfra skal betale halvdelen, så 
skulle der ikke være så meget at rafle om. 
Derfor skal jeg fra mit parti tilsige en meget 
hurtig og meget velvillig behandling af lov- 
forslagene, og jeg skal understrege, at da vi i 
dag har den 23. maj og lovene skal træde i 
kraft den 1. april, så haster det temmelig 
meget med at få dem igennem. 

Kirsten Sparre Andersen (V): 
Jeg kan ligesom den forrige taler anbefale 

de to forslag, der her er fremsat om ændring 
af lov for Færøerne om folkepension og om 
ændring af lov for Færøerne om invalide- 
pension m. v., til hurtig vedtagelse i tinget. 

Det er to år siden, der har været vel- 
standsregulering af folkepension og invalide- 
pension på Færøerne, og da forslagene er 
vedtaget på Færøerne og skal træde i kraft 
den 1. april d. å., så foreslår jeg, en lille 
smule videre end hr. Johan Nielsen, at de 
går videre uden udvalgsbehandling. 

Maisted (FP): 
Vi kan ikke medvirke til at gennemføre 

disse lovforslag. Vi mener, at det strider 
imod det færøske samfunds ønske om øget 
selvb estemmelse. 

Gunner Baunsgaard (RV): 
Vi vil fra det radikale venstre gerne anbe- 

fale de to lovforslag vedrørende færøske fol- 
ke- og invalidepensioner til hurtig vedta- 
gelse i tinget, og vi skal ikke begære ud- 
valgsbehandling. 

Annelise Gotfredsen (KF): 
Også jeg skal på det konservative folke- 

partis vegne anbefale de to lovforslag til 
hurtig vedtagelse uden udvalgsbehandling. 


